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پژمان بازغی با »کودک شو« 
خداحافظی کرد

برنامه مسابقه »کودک شو« در حالی این روزها 
قسمت های پایانی فصل پنجم را با اجرای پژمان 
بازغی روی آنتن می برد که شبکه نسیم با تیم جدید 

در تدارک ساخت فصل جدید است.
تیم  تغییر  با  نسیم  شبکه  ایسنا،  گزارش  به 
حال  در  روزها  این  »کودک شو«،  مسابقه  تولید 
آماده سازی مقدمات فصل ششم با مجری جدید 
است. فصل پنجم مسابقه »کودک شو« شو این 
روزها در حال پخش است و چند قسمت بیشتر به 

پایان آن با اجرای پژمان بازغی نمانده است.
ایسنا اعلام کرده است که فعلا قرار  بازغی به 

نیست به اجرای مسابقه »کودک شو« بپردازد.
او چند فصل از مسابقه »کودک شو« را اجرا کرده 
است و حالا مدتی است که به عنوان رئیس انجمن 

بازیگران سینمای ایران شناخته می شود.
دلیل  به  کوتاهی  مدت  شو«  »کودک  برنامه 
حضور پژمان بازغی در چند سریال تلویزیونی، با 
اجرای حمید گودرزی هم به روی آنتن رفت، اما 
دوباره با بازگشت پژمان بازغی پخش این برنامه با 
اجرای خود او از سرگرفته شد. در حال حاضر از 
ملیکا شریفی نیا به عنوان گزینه اجرای فصل جدید 
از مسابقه »کودک شو« یاد شده است؛ بازیگری 
که تاکنون تجربه اجرا در تلویزیون را نداشته است.
از  را  خود  پخش   ۹۶ سال  از  شو«  »کودک 
تلویزیون آغاز کرد و تاکنون در پنج فصل روی آنتن 

قرار گرفته است.

ادامه تصویربرداری »سلمان فارسی« 
در شهرک غزالی

»سلمان  سریال  جدید  مرحله  تصویربرداری 
فارسی« به کارگردانی داوود میرباقری این روزها در 
شهرک غزالی ادامه دارد و عوامل در حال ساخت 

فصل ایران این سریال هستند.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
»سلمان  پروژه  دوم  مرحله  تصویربرداری  سیما، 
فارسی« از نیمه مرداد امسال با حضور بازیگرانی 
بهناز  هدایتی،  محمدرضا  اصلانی،  فرهاد  چون 
توکلی و مجموعه ای از هنروران آغاز شد و همچنان 

با گروهی دیگر از بازیگران ادامه دارد.
ایران  لوکیشن های  از  یکی  مرمر  کاروان سرای 
باستان است که بخشی از تصویربرداری سریال 
در آنجا انجام می شود. فصل ایران باستان یکی از 
مهم ترین فصل های »سلمان فارسی« است و برای 
نخستین بار این دوره از تاریخ به تصویر کشیده 

می شود.
لوکیشن های این فصل با مواد ماندگاری ساخته 
می شود تا بعدها در سریال های دیگر هم بتوان از 

این لوکیشن ها بهره گرفت.
این  از  پیش  صداوسیما  رئیس  جبلی،  پیمان 
درباره این فصل از سریال گفته بود: برای نخستین 
ایران  از  نمایی  سینما  و  تلویزیون  تاریخ  در  بار 
باستان به تصویر کشیده می شود و ساخت و ساز 
بسیار خوبی که انجام شده است، دستاورد بزرگ 

مجموعه »سلمان فارسی« به حساب می آید.
وی خاطرنشان کرده است که دکورهای مربوط 
به ایران باستان جالب توجه است. دومین نکته 
پراهمیت اینکه فصل ایران سخت ترین مرحله تولید 
این سریال است. مجموعه ای از هنروران و بازیگران 
حرفه ای و مسلط به کار در این فصل حضور دارند 
و تنها در برداشت امروز، نزدیک به ۶۰۰ هنرور و 
بازیگر مشغول کار بودند که کار بسیار سنگینی 
دو  حدود  ایران  فصل  برنامه ریزی،  طبق  است. 
سال به طول می انجامد. پیش تولید فصل بعدی 
که حجاز است نیز از مدتی پیش آغاز شده است.

داریوش  اصلانی،  فرهاد  همچون  بازیگرانی 
فرهنگ، محمدرضا هدایتی، احترام برومند، رامونا 
جلیلوند،  چنگیز  مرحوم  دهکردی،  علی  شاه، 
محمدجواد  فقیه،  مهدی  احمدی،  اکبر  مرحوم 
جعفرپور، علیرضا مهران و چند بازیگر خارجی )از 
کشورهای تونس، ارمنستان، مراکش، یونان و...( 
و حدود ۱۵۰۰ بازیگر تئاتری و بومی جلوی دوربین 

این سریال رفته اند.
فارسی«  »سلمان  سریال  ایسنا،  گزارش  به 
و  میرباقری  داوود  کارگردانی  و  نویسندگی  به 
زمانه  و  زندگی  به  طاهری  حسین  تهیه کنندگی 
ایران  فصل   ۳ در  اکرم)ص(  پیامبر  ایرانی  یار 
ساسانی، بیزانس و حجاز صدر اسلام می پردازد. 
تصویربرداری این سریال از اواخر آذر ۱۳۹۸ آغاز 

شده است.

خاکسپاری بیتا فرهی سه شنبه
مادرم دوست داشت در خاک ایران 

آرام بگیرد

فرزند بیتا فرهی که برای بدرقه مادرش به ایران 
آمده است، گفت: مادرم ایران را دوست داشت 
و دلش می خواست در خاک وطنش آرام بگیرد 
و سه هفته پس از بازگشتش به ایران در خاک 

وطنش آرام خواهد گرفت.
»هرگز نمیرد آن که دلش زنده شد به عشق ثبت 
است بر جریده عالم دوام ما« مهسا قریشی که با 
خبرنگار ایسنا صحبت می کرد، سخنانش را اینگونه 
آغاز کرد و گفت: خانم بیتا فرهی سه هفته قبل، از 
من خداحافظی کرد و به ایران امد و حالا من برای 
خداحافظی با او آمده ام. مادرم مردم و سرزمین 
مادریش را دوست داشت و همیشه می گفت من 
را در قطعه هنرمندان خاک نکنید و می خواست در 

بین مردم و در آغوش مادرش آرام گیرد.
وی ادامه داد: ما نیز طبق وصیت خانم فرهی، 
ایشان را در میان مردم و کنار مادرشان در بهشت 

زهرا به خاک می سپاریم .
به گفته ی او؛ مراسم خاکسپاری روز سه شنبه 
۷ آذر ماه از خانه سینما ۲ در خیابان وصال در 
ساعت ۹ صبح به سمت قطعه ۷۹ بهشت زهرا 
و  مردم  همه  از  وسیله  بدین  شود.  می  انجام 
که  مادرم  بدرقه  در  که  میخواهیم  دوستدارانش 
عاشق مردم، زندگی و کشورش بود، حاضر شوند.

فرزند بیتا فرهی از همه مردم و هنرمندانی که از 
روز گذشته با او ابراز همدردی کردند، تشکر کرد و 
گفت: سه شنبه برای بدرقه مادرم در خاک وطنش 

و در کنار مردم خواهم بود.
بیتا فرهی ۴ آذر ماه به دلیل عارضه ریه و قلبی 

در بیمارستان دی از دنیا رفت.

سال تمام شد، پول نیامد!
عزت الله ضرغامی از چالش های انجمن خیرین 
میراث فرهنگی کشور، که به دلیل نظام اداری، که 
آن را »فشل«، »ناکارآمد« و »عین بختک« خواند، 
یک سال زمان برد تا راه اندازی شود، سخن گفت و 
از ۱۵۰۰ میلیارد تومان بودجه عمرانی وزارت میراث 
هنوز  که  دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی، 

اختصاص داده نشده است، گله کرد.
به گزارش ایسنا، وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی در آیین آغاز به کار انجمن میراث 
فرهنگی و در جمع مفاخر میراث فرهنگی، خیرین و 
سرمایه گذاران، با ادبیاتی که با مطایبه و شوخ طبعی 
را  انجمن  این  چراغ  اولین  گفت:  بود،  همراه 
می خواستم خودم روشن کنم، بنابراین با حاج خانم 
مطرح کردم که در نهایت به مبلغ ۱۰ میلیون تومان 
به توافق رسیدیم. البته این صحبت ما کمی طولانی 
شد و ایشان پرسیدند با این پول ایران را می توانید 

نجات دهید؟
نام  به  داریم  اصطلاحی  داد:  ادامه  ضرغامی 
که  قدرت های کوچک،  یعنی  قدرت ها«،  »میکرو 
وقتی جمع می شوند به جریان تبدیل می شوند. 
مصداق این بیت از سعدی است »مورچگان را چو 
بود اتفاق/ شیر ژیان را بدرانند پوست«. مردم باید 
پای کارهای بزرگ بیایند، البته طبق همان قانون 
به حضور و مشارکت بزرگان به عنوان پیشران های 

جریان مردمی نیاز داریم.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
بیان کرد:  نشست نمادین انجمن خیرین میراث 
فرهنگی، آغاز حرکتی بزرگ در تاریخ ایران است. 
میراث فرهنگی بزرگترین و جدی ترین عامل برای 
به  زمان  هر  از  بیش  امروز  است.  ملی  انسجام 

وحدت و انسجام ملی نیاز داریم.
کرد  اشاره  قطبی سازی  به  سپس  ضرغامی 
میراث  وزارت  در  حضورم  سال  دو  در  افزود:  و 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی سعی کردم 
بین طرفین آشتی برقرار کنم، متاسفانه در میراث 
فرهنگی دوقطبی هایی را شکل داده بودند.  زمانی 
که در مجلس از ایران باستان، کورش و داریوش 
سخن گفتم برخی نماینده های باسابقه و انقلابی 
و  نمی دانستند  را  موضوعات  این  گفتند  مجلس 
گرفتار دوقطبی بودند و فکر می کردند اگر درباره 

ایران باستان صحبت کنند گرفتار می شوند.
او ادامه داد:  یکی از مسائلی که در این دو سال 
سعی کردم به آن توجه کنم شادی بوده است. از 
داریوش در کتیبه ای که در گنجنامه وجود دارد، 
آمده است »به نام خداوندی که شادی را آفرید«. 
یکی از گمشده های ما بعد از انقلاب،  شادی است. 

درحالی که این ها میراث فرهنگی ما بوده است.

به گزارش خبرآنلاین، نمونه تازه این گزاره ها را محمد 
خزاعی در اختتامیه جشنواره سینمایی آموزشگاه های 
یک  را  فروش  این  آن که  ضمن  او  است.  گفته  آزاد 
امروز  ایران  »سینمای  می افزاید:  می داند،  موفقیت 
دوران بهاری خود را طی می کند. سیاست ما در سازمان 
و  اجتماعی  فرهنگی،  فیلم های  از  حمایت  سینمایی 
متفکر است. در نقدی دیدم که نوشته بود سازمان 
سینمایی نگاه جدی به سینمای کمدی دارد. ما وظیفه 
حمایت از فیلم های روی پرده را داریم. هم اکنون تنها 
آن ها  از  مردم  اما  است  پرده  روی  کمدی  فیلم  سه 
استقبال کرده اند و در کنارش از سایر آثار هم اقبال 
که  سینماگرانی  از  خیلی  امروز  است.  گرفته  صورت 
تمایل به تولید نداشتند، پروانه ساخت گرفتند و آثار 
آن ها را سال آینده خواهید دید. این وضعیت در سال 

آینده بهتر خواهد شد.«
وارث  »ما  می کند:  تأکید  سخنرانی  این  در  خزاعی 
اقتصاد  که  بودیم  و جریان های سیاسی  دوران کرونا 
سینمای ایران نابود شده بود. یک سینمای ورشکسته 

را تحویل گرفتیم.«
وی ادامه می دهد: »هدف ما احیای سینمای ایران 
بود که صورت گرفت. از مهرماه تاکنون هر ماه یک 
رویداد برگزار کردیم. خیلی از رویدادهای سینمایی به 
خاطر کرونا و شرایط سیاسی تعطیل شده بود و باید 
برنامه ریزی می کردیم تا دوباره احیا شوند. نگاه دولت 
احیای سینمای ملی است امروز برخی از آثار کمدی 
روی پرده است که معتقدم سطح آن ها نسبت به آثار 
دهه ۹۰ و ۸۰ ارتقا پیدا کرده است و می توانید به راحتی 
با خانواده به تماشای آن بنشینید. اعتماد خانواده ها به 
سینماها بازگشته است و همچنان، باید به رشد کیفی 
نگاه  جدی تر  سینمایی  محصولات  فرهنگی  ارتقای  و 

کنیم.«
او در بخش دیگر سخنرانی اش از تعطیلی و بیکاری 
وحشتناک سخن می گوید و از منتقدان می خواهد تا 
مداقه کنند و ایده آل گرایی را کنار بگذارند و واقع گرا 
باشند و اقدامات سازمان سینمایی در احیای سینما را 
ببینند و بعد تأکید می کند: »اصلاح و ترمیم وضعیت 
موجود و به گردش درآوردن چرخ های تولید و گیشه 
پیش نیاز اولویت های فرهنگی سینما بود. خدا را شاکرم 
با همت و همکاری مراکز دولتی، ارگان ها و صنوف و 
همراهی قاطبه خانواده سینما اقتصاد سینما جان دوباره 

گرفته است.«
او امیدوار است سینمای فرهنگی و اجتماعی و دفاع 
گسترده  استقبال  با  کمدی  آثار  هم پای  هم  مقدس 
مردم و خانواده ها مواجه شود و بعد اضافه می کند: 
»اگر سینما احیا نمی شد و خانواده ها با سینماها آشتی 
نمی کردند همین مباحث فرهنگی و اجتماعی درباره 
سینما  اقتصاد  احیای  با  نمی شد،  مطرح  هم  سینما 
گفتمان اجتماعی و فرهنگی و الزامات آن هم شکل جدی 

گرفت.« )به نقل از ستاد خبری جشنواره(
تعریف خانواده با دولت ها تغییر نمی کند

در  و  ایران  کمدی  سینمای  باشید  واقع گرا  اگر 
مجموع چند فیلمی که در دولت جدید و سکان داری 
آقای خزاعی ساخته شده است فرقی با کمدی های 
دهه ۹۰-۸۰ نمی کند، اگر آن ها را نمی شد با خانواده 
دید این فیلم ها را هم نمی شود دید. تعریف خانواده 
منظر  از  آنچه  یعنی  نمی کند،  تغییر  دولت ها  با 
آموزشی به کار کودکان دهه هشتاد و نود نمی آمد 
به کار کودکان این دهه که در سرآغاز آن هستیم 

هم نمی آید، نه الفاظ و ناسزاها کم شده و نه سوژه ها 
تغییر خاصی کرده اند، کماکان در کمدی های ایرانی 
همان می گذرد که حتی در فیلمفارسی ها می گذشت، 
حتی این روزها کارگردانان و تهیه کنندگان با مدد 
گرفتن از تکیه کلام ها و شخصیت های همان ها مردم 
را به سینما می کشانند. شاهد مثالش بسیار است، 
در تبلیغ یکی از همین فیلم های پرفروش لحظه ای 
با  یک به یک  شباهت  کسی  که  دارد  وجود  گذرا 
خواننده معروف و مشهور و استاد شش و هشت 
دارد. الفاظ ناپسند هم به همان کم کیف هست و 
سوژه ها همان ها هستند فقط بازیگرانش فرق کرده اند 
و به جای ظهوری دهه ۵۰-۴۰ محمدرضا شریفی نیا 
دهه ۹۰-۸۰ و... بهرام افشاری، پژمان جمشیدی و...

همان نقش ها را بازی می کنند.
نکته این است که محمد خزاعی خودش تهیه کننده 
است و از بیرون سینما نیامده و می داند عوامل فروش 
چه هستند و به احتمال زیاد می داند که شعار می دهد و 
واقعیت چیز دیگری است و بحران دامن سینما را گرفته 
است. قطعاً منتقدان از او انتظار دارند که از شعارزدگی 

دست  بردارد و واقع گرا باشد.
این مشت نشانه خروار نیست

همه می پذیریم که او بعد از فاجعه همه گیری کرونا 
بسته  سینماها  گرفت.  تحویل  را  سینمایی  سازمان 
بود و مخاطبان عادت کرده بودند که در خانه فیلم 
ببینند و... اما این بحران فقط گریبان سینمای ایران 
را نگرفته بود، صنعت سینمای جهان به این درد مبتلا 
بود و همه کسانی که در سینمای جهان نقشی دارند 
تلاش کردند تا مخاطب دوباره به سالن سینما بازگردد. 
در آن جای جهان که سینما به لحاظ ساختاری و بر 
اساس اتحادیه ها اجازه حیات دارد، از جمله در هالیوود 
چند هفته اعتصاب از نویسندگان گرفته تا بازیگران 

هم وجود داشت، اما سینما فقط به چند فیلم کمدی 
وابسته نبود تا جان بگیرد.

نگاهی به آمار فروش فیلم هایی به جز کمدی نشان 
می دهد که ما نمی توانیم این فروش را به پای همه سینما 

ایران بگذاریم و این مشت نشانه خروار نیست.
سینمای کمدی و بحران اجتماعی

و  است  پیچیده ای  پدیده  ایران  سینمای  پدیده 
شده،  سرهم بندی  ساده  گزاره  چند  با  اتفاقاتش 
درست نمی شود. البته که مدیران قبل از خزاعی هم 
درگیر همین حواشی بودند و با آمارها بازی می کردند. 
آمارهایی که فقط به درد گزارش های دولتی می خورد 
اداره های  و  وزارتخانه  سال  آخر  کتابچه های  در  که 
این  به چاپ می رسد.  با ورق های گلاسه  متبوعشان 
آمارها البته ربطی به آنچه در زیرپوست شهر و سینما 
می گذرد، ندارد و ماندگاری اش در حد همان ۲۰ روز اول 
سال است که مدیران، کتابچه های عملکردشان را برای 

همدیگر می فرستند.
چرا مردم این دو فیلم کمدی را دیدند و اصلاً چرا 
در شرایطی که کشور درگیر التهاباتی است و تقریباً هر 
ماهش را با بروز اختلالات اجتماعی به پایان می برد، 
کمدی می بینند؟ این یک بحران است نه یک دستاورد، 
این افراط در پاسخ به کدام تفریط است؟ مدیر سینمایی 
واقع گرا برای فهم این پدیده عجیب نه فقط با سینماگران 
که با جامعه شناسان و سایر نخبگان علوم اجتماعی 

طرح مسئله کرده و سعی در فهم بحران دارد.
از  می گوید  کشور  سینمایی  سازمان  رئیس  اینکه 
مهرماه تاکنون هر ماه یک رویداد سینمایی برگزار کرده 
است که دستاورد نیست، مخصوصاً وقتی بدانید که 
سینمایی   - فرهنگی  رویدادهای  این  تمام  در  تقریباً 
همان میهمان های قبلی به رویدادهای بعدی می روند 
و همان ها به جشنواره های بعدی هم دعوت می شوند. 

این رویدادها حتی اگر خصوصی هم باشند، بودجه ای را 
مصرف می کنند که می توان خروجی آن ها را موردبررسی 
قرار داد و نتایج آن را به دست آورد که تأثیری روی 
سینما حتی در سال های آینده خواهند داشت؟ نتیجه 
لااقل چند جشنواره با موضوعات ایدئولوژیک که از آغاز 
سال با حمایت فارابی و سازمان سینمایی برگزار شد، 
واقعاً چه بود؟ چه دستاوردی داشت و چه چیزی عاید 

سینما شد.
آنچه در زمین سینما اتفاق افتاده، خارج شدن عده ای 
سینماگر از دایره ساخت و تولید است البته که کسی 
مختلف  گرایش های  با  تازه نفس  نیروهای  مخالف 
نیست؛ اما به شرطی که شرایط برای همه یکسان باشد.
اینکه محمد خزاعی آرزو می کند تا سینمای متفکر و 
فرهنگی هم  اندازه سینمای کمدی مخاطب داشته باشد، 
جابجایی مسئولیت و آرزو است. او در جایگاه رئیس 
سازمان سینمایی باید اقدام کند و ما به عنوان مخاطبان 

باید آرزو کنیم.
با مدیران دولتی است  نگاه مردم  شاید تفاوت در 
سال  چه  است.  مغایر  هم  با  استانداردهایشان  که 
گذشته چه امسال سازمان سینمایی و بازوی پولدار و 
ایدئولوژیکش یعنی فارابی به روی بسیاری از فیلم هایی 
از جنسی که خود می پسندند، سرمایه گذاری کردند؛ 
اما جواب نگرفتند؛ یعنی آن فیلم ها یا هنوز به گیشه 
نرسیده اند و یا شکست  خورده اند. مشکل دیدن این 
واقعیت هاست. پول بیت المال که اختیارش با آقایان 
بوده است هزینه شده است، اما نه بازگشت سرمایه 
داشته نه امیدوار هستند که بازگشت معنوی داشته 

باشد.
از  دست  سینمایی  مدیران  تا  است  لازم  شاید 
حمایت های خاص بردارند و فرصت را برابر در اختیار 
همه بگذارند، سینما با منع و حذف سینما نمی شود.

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر نسبت به حوادث و حواشی 
پیش آمده برای آمران به معروف و ناهیان از منکر واکنش نشان داد و 
گفت: امر به معروف و نهی از منکر دستور الهی، قرآنی، شرعی و قانونی 
است. وقتی این گونه است، صحبت درباره مجوز داشتن یا نداشتن چه 

معنایی دارد!؟
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین طاهری 
آکردی نسبت به حوادث و حواشی پیش آمده برای آمران به معروف و 

ناهیان از منکر واکنش نشان داد.
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر کشور، اصل هشتم قانون 
اساسی که در آن نظارت مردم بر مردم مورد تأکید قرار گرفته و همچنین 
قانون حمایت از آمران و ناهیان مصوب سال ۱۳۹۴ را نیز پشتوانه 

قانونی بحث امر به معروف و نهی از منکر عنوان کرد.
وی در ادامه با اشاره به حضور گروه ها و تشکل های تذکر لسانی در 
سطح شهر تهران همانند میدان های ولیعصر، انقلاب، فردوسی و... 
تصریح داشت: اخیرا جمعی از گروه های انقلابی و مردم دغدغه مند 
بدون هیچ چشم داشتی آن هم در شرایطی که بسیاری از نهادهای 
دولتی گرفتار خلأ بوده و منتظر تصویب لایحه عفاف و حجاب هستند، 
با هماهنگی دستگاه ها و نهادهای مختلف  را  کار خیر تذکر لسانی 
همانند سپاه، بسیج، فراجا، شهرداری، دادستانی و... در سطح شهر 
آغاز کرده اند. حتی به ستاد امر به معروف و نهی از منکر جهت آموزش 
در بحث تعامل و گفتار با دیگران مراجعه کرده و ما نیز آموزش های 

لازم را داده ایم.
این مقام مسئول، از گروه های تذکر لسانی به عنوان حرکت های 

مردمی یاد کرد و بیان داشت: اخیراً مباحثی درباره مجوز داشتن یا 
نداشتن این گروه ها مطرح شده است. مگر کار خیر مجوز می خواهد؟ 
برای نمونه اگر گروهی تصمیم بگیرد، در محله خود کار خیری انجام 
داده و مشکلی را حل کنند، باید مجوز بگیرد؟ مجوز برای جاهایی است 

که افراد می خواهند تجمع کرده و اعتراض و شعاری دهند.
وی با بیان این که هم عقل و هم حکومت ها تأکید دارند که کار 
خیر جمعی نیاز به مجوز ندارد، گفت: امر به معروف و نهی از منکر 
دستور الهی، قرآنی، شرعی و قانونی است. وقتی این گونه است، 
صحبت درباره مجوز داشتن یا نداشتن چه معنایی دارد!؟ البته 
ممکن است فردی نسبت به شیوه آن ایراد و اشکالی داشته باشد، 
خب باید ایراد را رفع و اصلاح کرد، نه این که آن را تعطیل کرد. وقتی 
کار خیر و خوبی در جامعه در حال شکل گرفتن است، باید همه 

حمایت کنند.
این که براساس  بیان  با  از منکر  امر به معروف و نهی  دبیر ستاد 
گزارشات رسیده تعداد افراد تذکر لسانی بیش از ۲۸۵۰ نیروی انقلابی 
هستند،  فعالیت  به  مشغول  الله  سبیل  فی  که  هستند  جهادی  و 
خاطرنشان کرد: براساس آخرین گزارشی که چندی پیش به ما دادند، 
حدود ۲۰۰ هزار تذکر داده بودند. براساس گفته خودشان مشکل بالای 
۹۷ درصد افراد با تذکر اولیه حل شده و به درگیری، مشاجره و... 

نکشیده است.
طاهری آکردی با بیان این که مردم ایران دارای پیشینه تاریخی در 
بحث عفاف و حجاب بوده و اسلام به آن غنا بخشید، اظهار داشت: 
رهبر معظم انقلاب نیز فرمودند اگر مسأله حجاب و عفاف برای مردم 

تبیین شود، آن را می پذیرند و عنادی ندارند. گروه های تذکر لسانی نیز 
همین کار خیر را پیگیری می کنند.

وی از احتمال وجود اغراض سیاسی در مقابله و مخالفت با این 
از  برخی  داشت:  اظهار  و  داد  خبر  مردمی  گروه های  و  تشکل های 
به  است  ممکن  نیز  آن ها  پرده  پشت  اهداف  که  سیاسی  گروه های 
انتخابات و دیگر مسائل بازگردد، شروع به کارشکنی و طرح شبهات 
غیر معقول کرده اند. در حالی که باید از نهادهای همکار با این تشکل ها 
تشکر می کردند. بحمدالله تاکنون نیز مشکل خاصی ایجاد نشده است.
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر با اشاره به این که تقاضای 
ما از مجلس، دولت، دستگاه های حاکمیتی، رسانه ها و مردم همراهی 
و همکاری با گروه ها و تشکل های مردمی برای رفع اشکالات و ایرادات 
است، بیان داشت: کار خیر جمعی نیاز به مجوز ندارد، بلکه نیاز به 

حمایت دارد.
فراجا،  از  نیز  انقلابی  نیروهای  این که  بیان  با  مسئول  مقام  این 
دادستانی و بسیج بابت همکاری تشکر کرده اند، بیان داشت: امیدواریم 
بقیه دستگاه ها و آحاد مردم هم حمایت کنند و اگر نکته ای وجود دارد، 

تذکر دهند تا اشکال کار برطرف شود نه اینکه اصل کار تعطیل شود.
وی از اقدام این گروه ها به عنوان کار فرهنگی یاد کرد و خاطرنشان 
ساخت: همواره مسئولان تأکید دارند که باید به سمت کار فرهنگی 
حرکت کنیم. این گروه ها نیز تنها تذکر لسانی می دهند، برخورد و بی 
ادبی از آن ها سر نمی زند. بلکه براساس قواعد دینی و اخلاقی در حال 
انجام کار خیری هستند. هماهنگی های لازم را نیز انجام داده اند. اگر 

این کار فرهنگی نیست، پس چه کاری فرهنگی است؟

تعریف سینمای کمدی و خانواده با دولت ها تغییر نمی کند

کمدیهایامروزشانهبهشانهفیلمفارسی
سینمای ایران امسال رکوردی تازه در فروش ثبت کرده است که مدیون دو سه فیلم کمدی و یکی دو فیلم کودک است، اما این رکورد فروش موجب استخراج 
چند حکم و گزاره در سازمان سینمایی و دستگاه های متولی شده است که از آن به عنوان دستاورد سینما نام برده و آن را به حساب دولت جدید واریز می کنند 

که چه روزهای خوش و بهاری ای را برای سینمای ایران رقم زده اند.

واکنشدبیرستادامربهمعروفبهحواشیایجادشدهبرایآمرانوناهیان

اگر واقع گرا 
باشید سینمای 
کمدی ایران و 

در مجموع چند 
فیلمی که در 
دولت جدید 

و سکان داری 
آقای خزاعی 
ساخته شده 

است فرقی با 
کمدی های دهه 
۹0-۸0 نمی کند

جشنواره هنرهای تجسمی فجر امسال برای شانزدهمین دوره برگزار خواهد 
شد؛ رویداد این دوره اما با هفت بخش تازه همراه شده است که در رابطه با 

هرکدام توضیحاتی از سوی برگزارکنندگان اعلام شده است.
به گزارش ایسنا، شانزدهمین جشنواره فجر با بخش هایی تازه  همراه شده 
است؛ آبگینه  هنری، طراحی فرهنگ محور، ناشران کتاب های هنرهای تجسمی، 
بخش علمی یا دانش هنرهای تجسمی، کاتبان سوره حمد، دیوارنگاری شهری 
و پوسترهای فجر بخش های تازه در این رویداد هستند؛ البته هنر جدید سال 
گذشته از جشنواره حذف شده بود و امسال بار دیگر بازگشته است. علاوه بر 
این دو بخش فیلم های مستند هنرهای تجسمی و بازار هنرهای تجسمی بعضی 
سال ها رشته ای از جشنواره محسوب می شدند که حالا پس از چند دوره غیبت 

دوباره بازگردانده شدند.
این رویداد در اصل دارای بخش رقابتی با عنوان طوبای زرین و بخش های 

غیررقابتی است که هر کدام چندین زیرمجموعه را داراست.
این رویداد گفته شده با رویکرد هنر نوآور، خلاق، وحدت  بخش و امیدآفرین 
برگزار شود؛ نمایشگاه این جشنواره جمعه ششم بهمن افتتاح خواهد شد و 

پنج شنبه ۲۶ بهمن برگزیدگان این جشنواره معرفی خواهند شد.
بخش طراحی فرهنگ محور این جشنواره در واقع در طراحی محصول، طراحی 
معماری، طراحی صنعتی و طراحی کاربردی خلاصه شده است. آنطور که اعلام 
شده این بخش قرار است به شناسایی و بهره مندی از ظرفیت خلاقانه و نوآورانه 
طراحان فرهنگ محور به منظور بروز و ظهور ظرفیت های فکری و هنری جامعه ی 
طراحان معاصر ایران با رویکرد بازارپردازی )merchandising( بپردازد و از 

تولید طرح های برگزیده بر اساس شرایط و قواعد اعلام شده حمایت کند.
بخش ناشران کتاب های هنرهای تجسمی قرار است کتاب های منتشر شده 
با مضامین هنرهای تجسمی را در برگیرد. در این بخش از کتاب های منتخب 
در بخش نمایشگاهی و فروشگاهی بازار هنرهای تجسمی فجر ارائه و از ناشران 
کتاب و یا کتاب های برتر تجلیل خواهد شد. اینچنین گفته شده که در این 
بخش، محتوای کتاب )کتاب های تصویری بر اساس آثار هنرمندان یا کتاب هایی 
با مضامین ترجمه، مقاله، نقد، آموزش، پژوهش و تولید دانش هنرهای تجسمی 
و ...(، عیار علمی، هنری و نحوه ی ارائه )کتاب آرایی( مورد توجه قرار خواهد 

گرفت.
بخش علمی یا دانش هنرهای تجسمی؛ گفته شده که این بخش قرار است با 
مشارکت دانشکده ها، مراکز آموزش عالی هنر و پژوهشگاه فرهنگ و ارتباطات 
ساماندهی شود و به پایان نامه های مقطع »کارشناسی ارشد« و »دکترا« در 
رشته های هنرهای تجسمی اختصاص یافته که طی سه سال اخیر تحویل و 
دفاع شده است. همچنین در این بخش، برگزاری نشست و همایش تخصصی 
با مضامین اقتصاد هنر، صنایع خلاق فرهنگی، شیوه های نمایشگاه گردانی، 
آینده پژوهی و توسعه هنرهای تجسمی معاصر با مشارکت دانشکده های هنری 

کشور مد نظر قرار گرفته است.
درباره اضافه شدن بخش کاتبان سوره ی حمد نیز از سوی برگزارکنندگان این 
جشنواره گفته شده است که »نگارش و کتابت سوره ی حمد یکی از مراتب عالی 
در هنر خوشنویسی است که از روزگار کهن تا دوره ی معاصر جریان دارد. از 
سویی قرآن کریم با سوره ی حمد گشوده و این سوره از منظری دیگر در عبادت 

روزانه ی مسلمانان تکرار می شود. اهمیت این سوره )هم از منظر قرآنی و هم 
از نگاه هنری( به قدری است که برگزاری نمایشگاهی شامل ۱۱۴ سوره حمد از 
قدمای خوشنویس تا استادان صاحب نام معاصر و انتشار کتاب نفیس آن به 
طور مستقل از منظر هویت ملی، عیار هنری و نگاه تاریخی ضروری به نظر 

می رسد.«
دیوارنگاری شهری نیز تازه وارد دیگر این جشنواره است که قرار است در این 
بخش آثار اجرا شده بر دیوارهای شهری تهران در سه سال اخیر معرفی و به 
نمایش گذاشته می شود. گفته شده که این بخش به طراحی و اجرای دیوارهای 
شهری اختصاص دارد و بازاجرای نقاشی های پیشکسوتان هنری در ابعاد بزرگ 
روی دیوار و همچنین کارهای پیمانکاران و گروه های اجرایی را شامل نمی شود. 
آثار بخش دیوارنگاری شهری قرار است توسط سازمان زیباسازی شهر تهران 

گردآوری، ساماندهی و ارائه شود.
پوسترهای )محیطی( فجر نیز از دیگر بخش های اضافه شده به این جشنواره 
است؛ برگزارکنندگان در این باره گفته اند که پوستر یکی از شاخه های اصلی در 
هنر ارتباط تصویری و از کاربردی ترین گرایش های هنرهای تجسمی است که 
بیشترین بیننده و مخاطب را به خود اختصاص می دهد. بر همین اساس نیز 
در این مجموعه، تمامی پوسترهای ادواری جشنواره های فیلم، موسیقی، تئاتر، 
تجسمی، شعر و مد و لباس فجر به شکل محیطی به نمایش گذاشته خواهد 

شد.
شانزدهمین جشنواره  هنرهای تجسمی فجر قرار است بهمن ماه سال جاری 

برگزار شود.

۷تازهواردجشنوارهتجسمیفجرکداماند؟ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده 1۳  و  قانون  ماده ۳  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  ر  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
140260۳2000۳00461۳ مورخ 1402۷/0۷/25 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک دهدشت تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی 
آدیش فرزند يوسف بشماره شناسنامه 42504612۷0 صادره از سرفاریاب در 
ششدانگ یک باب خانه و ساختمان به مساحت 244/۳0 مترمربع به پلاک 
۷۷1۳ فرعی از-61 اصلی واقع در قطعه 2 بخش 6 دهدشت کمربندی دوم 
چهارراه شهید نورالدینی خریداری از مالک  رسمی آقای شیرزاد  آفریدون 
زارع صاحب نسق قریه دره شور محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/0۸/20 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/0۹/06

سید عبد رحیم موسوی اصل رئیس ثبت اسناد و املاک دهدشت


